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QUO VADIS GEBOUWENBELEID  DOSSIER 

       LOCATIEBIJEENKOMSTEN 

________________________________________________________________________  
Betreft:   Dronryp 
Bijeenkomst:  1ste  
Datum:   15 mei 2023 
Aanwezig:  gehele bestuur en pastor Gies ( pastoor Conijn met vormelingen naar abdij) 
   architecten Gerard Brouwer en Gerke Boekema 
   26 parochianen 
__________________________________________________________________________________ 
Pastor Dorenda verwelkomt en opent met gebed 

Presentaties 
Vicevoorzitter Clemens van der Zwet leidt de Powerpoint-presentatie in zoals op de voorgaande 
locatieavonden gebruikelijk was met het begrip VERANDERING. 
Van slecht naar beter is een fijne verandering. Anders zijn de veranderingen die op je af komen waar 
je weinig aan kunt veranderen. Hij vergelijkt de parochie en hiermee de Kerk van 30 jaar terug en het 
kerkelijk leven van nu.  
Kerk 30 jaar terug: jongerenkoor, gezinsmissen, jongerenvieringen, kindernevendiensten, fulltime 
       pastores, volle kerken met jongeren, goed bezette dames- herenkoren, sluitende 
       begroting, levendige verbanden RK School en de parochie 
Kerk van nu:      5 lege kerken met vele senioren, enkele gezinnen, jongerenkoor is nu seniorenkoor 
       geworden, geen gezinsmissen meer, nauwelijks kindernevendiensten, verbinding 
       met scholen is er nauwelijks en er zijn steeds grotere tekorten. 
       In bisdom Haarlem moeten er van de 164 kerken 99 sluiten. 
Hij laat 3 overzichten [ foto’s ] zien: 

1. Parochiemonitor 
2. Notitie Normatief Begroten ( hoe kostendekkend + percentages 30% - 40% - 30% ) 
3. Notitie Gebouwen Beleid: elders top-bottom beleid, in ons bisdom van onderaf 

parochianen mee laten beslissen. 
In onze fusieparochie hebben we 4.587 leden; deze wonen op 3.226 adressen. Hiervan doen maar ca 
700 mee aan Kerkbalans = 21,69 % ! 
 
ARCHITECT Gerard Brouwer licht de Notitie Gebouwenbeleid toe. Hij gaat in op de antwoorden op de 
onderzoeksvragen die vanuit het Bisdom zijn geformuleerd en uitgewerkt door het BDM, de 
Monumentenwacht en de Commissie Bezit en Beheer onder haar bevlogen voorzitter Gerke 
Boekema. 
Via uitgebreide scoringsmethodiek ( o.a. beknopte historie samenstellende locaties, monumentale 
waarden van kerken en inventaris, onderhoudstoestanden van de kerken, fysieke gegevens van de 
locaties, hun vitaliteit en tot slot m.b.t. de financiën en exploitatie van de 5 locaties) terug te vinden in 
het uitgebreide rapport Quo Vadis van Gerke Boekema, komen beide architecten Brouwer en 
Boekema tot de uitkomst dat dat de kerken Harlingen en Dronryp redelijk scoren op onderhoud en 
die van Franeker, St, Annaparochie en Terschelling daarentegen matig. 
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Gerke Boekema legt vanuit het rapport Quo Vadis de verschillende uitgangspunten m.b.t. de 
exploitatie nog eens uit. 
Clemens van der Zwet vat het bovenstaande samen en merkt op dat er niet aan te ontkomen valt dat 
er ingrijpende maatregelen genomen dienen te worden maar dat er tevens veel vragen, gevoelens, 
onrustreacties, teleurstellingen, opmerkingen, aandachtspunten maar ook ideeën leven. 
 
 
 

VRAGEN, VOORSTELLEN, ZORGEN EN IDEEËN VANUIT DE LOCATIE DRONRYP 
 
 
      Vragen uit de kerk: 
 

1. Met schenkingen en bezittingen in land kun je toch nog wel wat rendement halen? 

In theorie wordt er geen land verkocht; dan droogt een zekere inkomstenbron op. 

Hier is overigens steeds een machtiging van het Bisdom voor nodig. 

2. Hoe zit het met de afdracht aan het Bisdom, de DSF? 

Elke parochie is verplicht tot een afdracht in percentages van hun inkomsten. Dus bij 

verminderde inkomsten vloeit er ook minder naar het bisdom. Deze hebben ook hun kosten in 

personeel en gebouwen 

3. Van de 4.500 leden doen maar 700 adressen mee aan Kerkbalans. Zijn de overige (3800) 

zich wel bewust van de huidige financiële nood? 20% houdt deze kerk in stand!! 

Het bestuur is zich hiervan bewust en in de komende tijd beraadt ze zich op mogelijkheden om 

deze groep te benaderen. Er zijn overigens praktische bezwaren binnen AVG regelgeving. 

4. Hoe krijgen we kinderen en jongeren weer in de kerk? 

Dit ervaren pastores en bestuur als een aanhoudende zorg. Het is een landelijke trend, ook in 

de protestantse kerk. Christelijke partijen hebben het eveneens moeilijk. 

5. Door misstanden in de kerk zijn mensen afgehaakt, Wat kun je hieraan doen om ze er weer 

bij te betrekken? 

Het speelt wereldwijd in de kerk van Rome, maar ook hier landelijk. Parochiaan: híer beleef ik 

het katholiek zijn; hier moet de nadruk op liggen. Je moet geloofwaardig ‘t geloof uitdragen. 

6. Als er 2 kerken mogelijk dicht gaan, wat zijn de alternatieven? 

Bestuur stelt zich op het standpunt dat op álle locaties mogelijkheden moeten blijven of 

gerealiseerd worden waar gevierd kan worden en men elkaar kan blijven ontmoeten. 

Een en ander zal meer duidelijk worden als herbestemmingsonderzoeken zijn afgerond. 

7. Overheidssubsidie ca 50%. Mogen vrijwilligers ook onderhoud plegen aan een monument? 

Gerard Brouwer: kleine bezigheden als bv. schilderen mogen wel. Risicodragende zaken van 

bouwkundige aard mag niet en je mag ook deze tijd en inspanning van vrijwilligers niet 

opvoeren als professionele kosten. 

8. “Kan Caritas niet wat meer schuiven….?” Dit is toch ook een onderdeel van de parochie? 

In het verleden heeft dit wel plaatsgevonden als bijdragen in exploitatie maar recent heeft het 

bisdom bepaald dat gelden van Caritas uitsluitend bedoeld zijn voor Diaconaal en charitatief 

werk. 
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Ideeën uit groepen: 
1. Bank 1: meer pacht halen uit landerijen; koren zoeken ook oefenruimte; gedeelte van de kerk 

 afsluiten, doorzichtige scheidingswand en een glazen plafond, meer ruimte verhuren. 

2. Bank 2: waarom kunnen mensen niet vaker familieleden of vrienden meevragen naar de 

 kerk? Bij geregeld vragen komt er meer aanwas. Bij volle kerk meer Kerkbalans;  

 organiseer “kleef-aan-vieringen” met een borrel na. Maakt de betrokkenheid groter. 

 

 WIJ HEBBEN MEER VRIJWILLIGERS DAN KERKGANGERS ……….! 

      

3. Bank 3: PKN zit in zelfde schuitje.; meer werken aan formele en informele contacten. Over en 

 weer elkaar zien te helpen. Want langzaam vloeien ouderen af. 

 Het is toch allemaal grijs en kaal op zaterdagavond . . . . . . . . . ! 

4. Bank 4: Voor welke kerken wordt onderzoek gedaan? Het bestuur heeft ervoor gekozen dat 

 bouwkundige onderzoek niet alleen voor de monumentale kerken werd uitgevoerd 

 maar dat dit ook gold voor de niet-monumentale kerken. Tevens dat niet alleen 

 herbestemmingsonderzoeken voor de niet-monumentale kerken zullen worden 

 gehouden maar dat dit eveneens voor de monumentale kerken wordt verricht. 

 Kosten worden deel door fondsen gedek.t 

 

 

Vicevoorzitter Clemens van der Zwet kan langzaam afronden en vat de avond samen: 

 

we kunnen op een positieve manier deze avond afsluiten; we hebben nu een compleet en actief 

bestuur, we zien mogelijkheden en we spreken de hoop uit dat de parochianen zich gehoord voelen: 

 

    wat gedacht is, is gezegd 

    wat gezegd is , is gehoord, 

    wat gehoord is, is begrepen. 

 

Er komt op elke locatie een 2de bijeenkomst maar deze kan het beste plaatsvinden  als 

de Parochiemonitor af is en de uitkomsten van de herbestemmingsonderzoeken bekend zijn. 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 
Verslag:  Sjoerd Hiemstra, secretaris bestuur 
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